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BEOGRAD,  13.  aprila  (Tanjug)    Član  Fiskalnog  saveta  Vladimir  Vučković  izjavio  je  da  ni  fiksni,  ni
fluktuirajući devizni kurs u Srbiji nisu dali  zadovoljavajuće rezultate, što govori da suština ekonomskih
problema  nije  režim  kursa,  ali  i  da  je  imajući  u  vidu  prednosti  i  nedostatke  oba  režima,  fluktuirajući
režim, koji je sada na snazi, manje loše rešenje.

"Da  bi  takav  kurs  dao  bolje  rezultate,  u  smislu  niže  inflacije  i  predvidljivije  putanje  deviznog  kursa,
neophodno  je  da  monetarna  politika  ima  podršku  u  drugim  segmentima  u  drugim  ekonomskim
politikama, a naročito u fiskalnoj politici", istakao je Vučković u izjavi Tanjugu.

"Mislim da je najispravnije zadržati  režim fluktuirajućeg kursa, ali da bismo očekivali bolje rezultate za
privredu, monetarna politika treba da bude podržana, da se fiskalni deficit smanji, da se smanjuje javni
dug, i kada taj segment države stavimo pod kontrolu, onda će i monetarna politika biti uspešnija", naveo
je on.

Vučković je ocenio i da Srbija nije dovoljno iskoristila mogućnosti fluktuirajućeg kursa poslednjih nekoliko
godina,  kao  i  da  je  "kombinacija  instrumenata  ekonomske  politike  bila  takva  da  smo,  po  pravilu,  kao
rezultat imali nerealno jačanje dinara".

"Ako  već  imamo  fluktuirajući  režim  kursa,  nije  dobro  da  kurs  bude  nerealno  stabilan,  potrebno  je  da
raste, po mogućstvu umereno i predvidivo ako se tako ispostavi na tržištu, kako ne bismo imali period
lažne stabilnosti, a potom periode eksplozivnog skoka deviznog kursa", precizirao je on.

"Dakle,  ako  već  imamo  režim  fluktuirajućeg  kursa,  bilo  bi  dobro  i  da  koristimo monetarnu  politiku  da
dinar ne bude nerealno jak. Da bi smo mogli da dobijemo taj ishod, ključno je da kamatne stope u državi
padnu,  kako  bismo  imali manji  interes  inostranog  špekulativnog  kapitala  da  dolazi  u  Srbiju  i  utiče  na
jačanje dinara".

"A da bi kamatne stope mogle da padnu, trebalo bi da imamo sređenije, pre svega, javne finansije, što bi
onda rezultiralo i nižom inflacijom, sledstveno i nižim kamatnim stopama i onda bi devizni kurs mogao da
da pun efekat i da se ispolje prednosti fluktuirajućeg kursa u zemlji", istakao je Vučković.

Prema njegovim rečima, mana fluktuirajućeg kursa je što je po prirodi nestabilniji od fiksnog, pa je i na
kratak i na duži rok moguće očekivati oscilacije, "ali te mane padaju u drugi plan, ako se uzme u obzir da
je fluktuirajući kurs način da se deo prilagođavanja u privredi smanji".

"Kada dođe do nekog poremećaja u zemlji ili inostranstvu, nešto u privredi mora da se prilagodi. Ako se
prilagođava devizni kurs u režimu fluktuirajućeg kursa, onda to znači da će se manje prilagođavati neke
druge veličine, kao što su nadnice i zaposlenost".

"Dakle, ako nemamo fluktuiranje kursa, onda bismo u slučaju nekog šoka, imali nominalni pad zarada u
državi  u  dinarima,  veću  nezaposlenost,  što  je  sigurno  bolnije  nego  da  kurs  malo  poraste  i  deo
prilagođavanja preuzme na sebe", istakao je Vučković.
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